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PROTOKÓŁ Nr XIV/04 
XIV-ej sesji Rady Miasta Szczecinek 

odbytej 16 lutego 2004r. 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta w Szczecinku 
 

Stan Radnych – 21 
Obecnych – 20 

Przewodniczący Rady Miasta p. Jerzy Musiał otworzył sesję Rady Miasta o godz. 900. 

Jerzy Musiał – Przew. RM – witam p. Posła Edwarda Wojtalika, który nie pierwszy raz gości na naszej sali, witam Radnych 
Powiatu, dyrektorów spółek miejskich, p. Burmistrzów i pracowników Urzędu Miasta oraz tych, którzy za pośrednictwem 
mediów będą przysłuchiwać się naszym obradom. Zgodnie z listą obecności, w posiedzeniu uczestniczy w tej chwili 
19 Radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 21 osób, stanowi quorum pozwalające na podejmowanie 
prawomocnych decyzji. 

Porządek sesji zawiera 21 punktów, w tym podjęcie 13-u uchwał. Czy w sprawie programu chce ktoś zabrać głos? 
 
Porządek sesji następujący: 
1. Otwarcie sesji. 
2. Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
3. Odpowiedzi na zapytania Radnych. 
4. Wystąpienia Parlamentarzystów, Radnych Sejmiku Województwa, Radnych Rady Powiatu. 
5. Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu miasta Szczecinka na 2004 rok. 
6. Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
7. Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
8. Uchwała w sprawie zmiany uchwały ustalającej opłaty za pobyt dziecka w przedszkolach publicznych prowadzonych 

przez Gminę Miejską Szczecinek. 
9. Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Muzeum Regionalnego w Szczecinku. 
10. Uchwała w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Straży Miejskiej w Szczecinku. 
11. Uchwała w sprawie powołania Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników. 
12. Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Parkowa” w Szczecinku. 
13. Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Szczecinek. 
14. Uchwała w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu najmowanego lokalu użytkowego. 
15. Uchwała w sprawie dokonania zamiany nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność osób fizycznych, 

położonych w obrębie 15 miasta Szczecinek. 
16. Uchwała w sprawie wniesienia do ZGM TBS Sp. z o. o. w Szczecinku wkładu rzeczowego (aportu) w formie 

nieruchomości zabudowanych stanowiących własność Gminy Miejskiej Szczecinek lub współwłasność Gminy Miejskiej 
Szczecinek oraz osób fizycznych i prawnych 

17. Uchwała w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Szczecinka. 
18. Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek. 
19. Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
20. Wnioski i zapytania radnych. 
21. Zakończenie sesji. 
 
 
Ad. pkt 2 – Przyjęcie protokołów z poprzednich sesji. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – czy są uwagi do protokołu z sesji RM, która odbyła się w dniu 8.12.2003r.? Nie widzę, 
poddaję jego przyjęcie pod głosowanie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada przyjęła protokół XII-ej sesji. 
 
Czy ktoś chce zabrać głos w sprawie protokołu z sesji z 29.12.2003r? Kto jest za przyjęciem protokołu? 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
− za – 18 
− przeciw – nie było 
− wstrzymał się od głosu – 1 
Większością głosów – Rada przyjęła protokół XIII-ej sesji. 
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Ad. pkt 3 – Odpowiedzi na zapytania Radnych z poprzedniej sesji. 
 
Paweł Kacperek – Radny Bereszyński na poprzedniej sesji zapytał o możliwość wybudowania zatoki autobusowej przy 
ul. Kościuszki. 
Komunikacja Miejska zwróciła się do zarządcy drogi, do Koszalina, bo jest to droga wojewódzka, który odpowiedział, że 
w bieżącym roku nie jest możliwe wybudowanie tej zatoki, chyba że byłyby dodatkowe środki. Może drogi te zostaną 
przejęte przez miasto i w przyszłym roku tę zatokę można będzie wybudować. 
 
Tomasz Piesik – w związku z wnioskiem Hufca ZHP, przedstawionym przez Radnego Bereszyńskiego, aby jedną z ulic na 
osiedlu Zachód III nazwać imieniem „Szarych Szeregów” informuję, że wszystkim ulicom na nowym osiedlu Zachód III Rada 
Miasta nadała już nazwy. 
 
Bogdan Bereszyński – gdyby powstawała jakaś nowa ulica, to prosiłbym o uwzględnienie prośby Hufca ZHP. 
 
Roman Matuszak – p. Radny Bratkowski na ostatniej sesji poruszył temat obecności „Polspanu” w mieście i zwrócił się 
z prośbą o opracowanie „białej księgi” zawierającej działania miasta wobec szkodliwości „Polspanu”, która stałaby się 
materiałem wyjściowym do dyskusji na sesji RM. 
 „Biała księga” jest w tej chwili opracowywana. Przygotują ją cztery referaty UM: PPUA, TI, RMP i PBK, bo 
korespondencja z firmą „Polspan”, Kronospan” mogła odbywać się za pośrednictwem tych referatów. „Biała księga” ma być 
opracowana do końca maja br, bo jest tego objętościowo dość dużo i sądzę, że w związku z tą księgą dyskusja będzie 
mogła odbyć się najwcześniej w miesiącu czerwcu. 
 
Romuald Szkiłądż – Radny Toboła zadał pytanie odnośnie możliwości uruchomienia linii autobusowej przez ul. 
Mickiewicza – Piłsudskiego. Odczytam, jaka jest częstotliwość kursów autobusów obsługujących ten rejon miasta, a są to 
bliskie obiektom sportowym ulice – autobusy nr 2,6,7. (podał dane liczbowe). Zsynchronizowanie tych linii pozwala na 
obsługę pełną tego rejonu miasta. Autobus nr 7 wykonuje 76 kursów dziennie. W przypadku, gdy powstanie hala sportowa 
wtedy rozważymy  tą możliwość. 
 
 
Ad. pkt 4 – Wystąpienia Parlamentarzystów, Radnych Sejmiku Województwa, Radnych Powiatu. 
 
Ponieważ nie zgłoszono żadnych wystąpień, Przewodniczący Rady p. Jerzy Musiał przeszedł do następnego punktu 
porządku obrad. 
 
 
Ad. pkt 5 – Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu miasta Szczecinka na 2004 rok. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – odczytał opinię (pozytywną) nt. projektu budżetu miasta Szczecinek na 2004 rok, przesłaną 
przez Regionalną Izbę Obrachunkową w Szczecinie. 
 
Grzegorz Kołomycki – przypomnę, że projekt budżetu miasta przekazany został do Rady Miasta w ustawowym terminie, 
w tym roku wyjątkowo do 15 grudnia 2003r. 
 Projekt budżetu miasta został opracowany w oparciu o nową ustawę o dochodach jednostek samorządu 
terytorialnego. Nowa ustawa nałożyła na samorządy nowe obowiązki: 
− wypłatę dodatków mieszkaniowych - źródłem finansowania jest budżet gminy. Dotychczas było dofinansowanie 

z budżetu państwa w formie dotacji. W przypadku Szczecinka stanowiło to 26% wypłat, 
− oświetlenie ulic, dla których gmina nie jest zarządcą. Dotychczas finansowanie odbywało się z budżetu państwa 

w formie dotacji, teraz z budżetu gminy, 
− opłaty za pobyt osoby kierowanej do domu opieki społecznej – dotychczas zadanie to realizowane było przez powiat, 

obecnie jest to zadanie miasta. 
Ustawa ta zmieniła również sposób finansowania realizacji tych zadań. Podstawowym źródłem dochodu, z którego ma 
nastąpić sfinansowanie tych zadań stają się zwiększone udziały gminy w podatku dochodowym od osób fizycznych 
i prawnych. 
W podatku od osób fizycznych udziały wzrastają z 27,6% do 35,72%, od osób prawnych wzrastają z 5% do 6,71%. 
Te zmiany mają dobre i złe strony. W zasadzie jedna jest dobra, taka, że zwiększony zostaje udział w podatkach 
realizowanych przez budżet państwa. Złą stroną tego jest utrata poczucia stabilizacji dochodów, bo będą one teraz 
uzależnione od koniunktury gospodarczej miasta, co powiązane jest z ogólnym stanem finansów publicznych państwa. 
Nasze wpływy będą uzależnione od Ministerstwa Finansów i wskaźnika opartego na wykonaniu za rok 2002. 
Dla zobrazowania tego podam Państwu jak to wyglądało w roku 2003, a jak zostało przyjęte w 2004r. 
Na dodatki mieszkaniowe w roku 2003 otrzymaliśmy w formie dotacji kwotę 923.985 zł. Na oświetlenie dróg otrzymaliśmy 
kwotę 234.000 zł w formie dotacji. Kwota rekompensująca wpływy podatku od środków transportowych, to 2.400.000 zł 
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subwencji, oraz za utracone wpływy w podatku rolnym i leśnym 8.000 zł subwencji. Łącznie utrata 3.565.985 zł, dochodów 
pewnych, gwarantowanych przez budżet państwa. 
Obecnie w budżecie na 2004r., wg nowej ustawy zaplanowano następujące kwoty: 
- subwencja równoważąca w wysokości 1.249.076 zł, tj. dochód pewny, gwarantowany przez budżet państwa, 
- oraz zwiększone udziały w podatku od osób fizycznych i prawnych w wysokości 2.216.909 zł. 
W roku 2004r. planujemy uzyskać dochody budżetu miasta w wysokości 50.936.481 zł, natomiast wydatki budżetu miasta 
na kwotę 55.705.481 zł. Deficyt w wysokości 4.769.000 zł pokryć: kredytem na 3.500.000 zł oraz nadwyżką z lat ubiegłych 
1.269.000 zł. 
 
Roman Matuszak – omówię załącznik nr 6 projektu budżetu miasta Szczecinka na 2004r. dotyczący inwestycji miejskich. 
Są to działy 801,851,900,926. 
Dział 801 – Oświata i wychowanie, przewidziane są do wykonania inwestycje: wykonanie boiska sportowego przy 
Gimnazjum Nr 1, docieplenie Gimnazjum Nr 1 i SP-7. 
W dziale 851 jest wymieniona jedna inwestycja – monitoring kontynuacja. 
Dział 900 – budynek komunalny, modernizacja parku miejskiego, ulice 1go Maja, Zaułek, ścieżka rowerowa, kanalizacja 
sanitarna Raciborki, osiedle Kraińska, ulica Kaszubska III etap, budynek socjalny, adaptacja 2-ch budynków i infrastruktura 
ulicy Polnej, rewitalizacja jeziora, budynek kina i projekty techniczne. 
Wszystkie te inwestycje umieszczone są w uchwalonej Strategii Rozwoju Miasta. 
Rewitalizacja jeziora – miasto zamierza przystąpić po raz drugi do czynności związanych z uzdatnieniem jeziora 
Trzesiecko, poprzez ustawienie 2-ch areatorów pulweryzacyjnych, stacjonarnych na jeziorze oraz jednego areatora 
mobilnego. Wartość około 590.000 zł. My mamy na to 100.000 zł, na pozostałą część złożyliśmy wniosek w WFOŚ 
o umorzenie spłaty kredytu wziętego na kanalizację sanitarną na ulicach Wiejska, Szymanowskiego, Kwiatowa, jest to 
kwota 240.000 zł. Starać się też będziemy o dotację w WFOŚ, około 100.000 zł. Ponieważ te urządzenia chronione są 
patentem, to Gmina zwróciła się do Prezesa Zamówień Publicznych o zezwolenie na zamówienie z wolnej ręki. Tego typu 
urządzenia już są stosowane w Polsce i dają dobre efekty. Napowietrzają wodę tak, że nie zachodzi tzw. termoklina. 
Również w tym programie znajduje się inwestycja finansowana przez Starostwo polegająca na odcięciu ścieków 
komunalnych ze Świątek i jeziora Trzesiecko i odprowadzenie ich do miejskiej oczyszczalni ścieków. Te zamierzenia nie są 
wpisane w budżet, bo realizowane będą przez Starostwo, a po drugie uzależnione jest to od tego czy umorzenie pożyczki 
z WFOŚ zostanie dokonane. Wartość inwestycji w budżecie miasta osiąga kwotę 13.405.000 zł, jest to 24% po stronie 
wydatków. 
Nasze spółki komunalne mają zrealizować inwestycje na kwotę 7.700.000 zł. Są to zadania gminy, ale nie ma ich 
w budżecie, bo realizowane są ze środków spółek. Gdyby to dodać byłaby to kwota ponad 20.000.000 zł. 
 
Wiesław Suchowiejko – Komisje zgłaszały wniosek o umieszczeniu w dziale 900 inwestycji pn.„budowa zadaszenia 
kortów”. Składam wniosek, aby przynajmniej projekt techniczny tej inwestycji został wykonany w 2004r. 
 
Andrzej Bratkowski- Klub Radnych SLD Rady Miasta Szczecinek, po szczegółowej analizie projektu budżetu na rok 2004, 
przedłożonego przez Burmistrza Miasta zgłasza następujące uwagi i propozycje zmian. Od ich ewentualnego 
uwzględnienia lub nie, Klub nasz zajmie stanowisko w sprawie poparcia lub odrzucenia przedstawionego pod naszą ocenę 
projektu. 
 Przedłożony projekt budżetu miasta na rok bieżący, podobnie jak budżety w latach ubiegłych, uważamy za niezwykle 
ostrożny, wręcz możemy go określić mianem bardzo zachowawczego po stronie planowanych dochodów miasta. Taka 
ocena wynika z analizy porównawczej projektu dochodów budżetu na rok bieżący z budżetem za rok ubiegły czy budżetami 
z lat poprzednich. Wykonanie dochodów budżetu za rok 2003 jest na poziomie 54,27 mln zł. Pamiętamy wszyscy, iż budżet 
był kilkakrotnie zwiększany celem wprowadzenia dodatkowych dochodów miasta. Na 33 pozycje zawarte w sprawozdaniu 
z realizacji dochodów, 23 pozycje wskazują przekroczenie założonych planów dochodów, w tym w 3-ch pozycjach 
z: wpływów z podatków od osób fizycznych, prawnych, dotacji celowych. Na wysokość wykonania miasto nie miało 
praktycznie żadnego wpływu. Planowanie dochodów budżetowych na rok bieżący na poziomie 50,9 mln zł, w porównaniu 
z wykonaniem za rok ubiegły w wysokości 54,2 mln zł, uznać należy za przejaw nadmiernej ostrożności. Wiele pozycji 
dochodów budżetowych można by zwiększyć. Uważamy, iż można by założyć większe wpływy ze sprzedaży składników 
majątku gminy, przynajmniej na poziomie roku ubiegłego, a także z wpływów z przekształcenia prawa użytkowania 
wieczystego w prawo własności. 
Wydaje nam się, iż zbliżający się termin wstąpienia Polski do Unii Europejskiej zwiększy formy przekształcenia, a zarazem 
zwiększy wpływy z tego tytułu. 
O bardzo ostrożnym planowaniu budżetu świadczy polityka kształtowania zaniżonych dochodów budżetowych, które 
wg naszych szacunków wynoszą ok. 10% całości dochodów i bardzo często odpowiadają wielkości planowanego deficytu. 
Uważamy, że inaczej można byłoby zaplanować wpływy z podatków od nieruchomości, bo choć one wzrosły, to są 
planowane poniżej wykonania za rok ubiegły. Tutaj wyłania się kwestia zwolnień z tego podatku, winny one być czynione 
tylko i wyłącznie w wyjątkowych przypadkach. 
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Świadome zaniżenie dochodów ma także wpływ na wielkość planowanego deficytu. Zakładany jest on na poziomie ok. 10% 
i ma być pokryty z kredytu – 3,5 mln zł oraz z nadwyżki budżetowej z lat ubiegłych, czyli tak naprawdę z nie wydanych 
dochodów. 
 Postulujemy więc by dążyć do rzeczywistej równowagi między założeniami planu a efektami jego wykonania. 
Dotychczasowa praktyka wskazuje na duże rozbieżności w tej materii. Nadwyżka z lat ubiegłych, która zgodnie z prawem 
budżetowym, zapisana jest po stronie, która ma pokryć braki budżetowe, stanowi w rzeczywistości już wykonane wpływy. 
Gdyby założyć wykonanie budżetu w roku bieżącym na poziomie roku ubiegłego - 54,2 mln zł a planowane wydatki na 
55,7 mln zł, to równowagę budżetową można by osiągnąć poprzez pokrycie planowanego deficytu z nadwyżki budżetowej. 
Okazałoby się, że można zrównoważyć ten budżet bez potrzeby zaciągania kredytu, a gdyby go rzeczywiście trzeba było 
zaciągać, to procent jego udziału do całości budżetu byłby dużo mniejszy. 
Naszym więc zdaniem po stronie dochodowej budżet jest niedoszacowany, co ma także wpływ na stronę wydatkową. 
Zdajemy sobie również sprawę z tego, iż zmieniły się sposoby dofinansowania wpływów budżetowych w postaci udziału 
w podatkach, subwencjach i dotacjach. Z jednej strony zwiększa się strona w dochodach podatkowych, z drugiej strony 
pozostawia się realizację wielu zamierzeń gminy tylko z własnych dochodów. Dlatego nasze propozycje są tej materii, są 
wyważone i ostrożne oraz wynikają ze świadomości bardzo skomplikowanej i niezbyt pewnej sytuacji budżetu państwa. 
 Odnośnie strony wydatkowej; nasze uwagi budzą następujące pozycje zawarte po tej stronie budżetu Uważamy, iż 
dalej kontynuowana inwestycja pt. ”druga nitka ul. J. Pawła II” wydaje się w aktualnej sytuacji bezcelowa. Tak dużego ruchu 
wewnętrznego nie będzie w najbliższym czasie. Sens tej inwestycji byłby, gdyby projektować drogę dwupasmową poza 
granicą miasta. Budowa „drugiej nitki”, która kończyłaby się po 200 metrach w rejonie Sądu nie ma racji bytu. 
Projektowana budowa obwodnicy naszego miasta wyprowadzi cały ruch tranzytowy poza jego strefę. Widać tą tendencję 
wyraźnie po udrożnieniu ul. Kołobrzeskiej w kierunku Barwic. 
Klub wyraża się też krytycznie o projekcie znacznego wzrostu nakładów na Straż Miejską do 13%. Zauważamy także, iż 
w planowanym budżecie miasta nie znalazło się wiele pozycji zawartych w przyjętej Strategii Rozwoju Miasta, która winna 
być przynajmniej zapoczątkowana w roku bieżącym. 
Uważamy też, iż środki na utrzymanie Zakładu Budżetowego Szkół w wysokości 755 tys. zł pochodzące głównie 
z subwencji oświatowej są nadmierne. Naszym zdaniem należałoby dokonać tutaj poważnej korekty w środkach 
przeznaczanych na funkcjonowanie tej jednostki. 
 Poważnym niedociągnięciem, naszym zdaniem w planowaniu wydatków jest brak środków na realizację programów 
unijnych, z których będziemy mogli skorzystać po wstąpieniu do Unii.  
W planowanych wydatkach na pomoc społeczną nie ujęto środków, jakie miasto musi zapewnić na realizację skierowań do 
domów opieki społecznej. 
W zakresie planowanych inwestycji proponujemy zaplanować środki na zrealizowanie projektu budowy kortów 
zadaszonych namiotem. Propozycje tego projektu znane są p. Burmistrzowi. Klub Radnych SLD projekt ten popiera, uznaje 
jego zasadność i wnosi  
o ujęcie go w planie inwestycyjnym w roku bieżącym. 
Nie zauważyliśmy w projekcie budżetu środków, jakie corocznie miasto planowało na organizację letniego i zimowego 
wypoczynku młodzieży. 
Pilnym przedsięwzięciem wydaje się dalsza rozbudowa sieci parkingów w mieście. Najpilniejsza potrzeba by podjąć 
działania jego budowy w rejonie Sądu. To, co dzisiaj tam się dzieje nie stanowi dobrej wizytówki dla miasta. 
 Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Panie i Panowie Radni, Klub Radnych SLD swoje stanowisko czy 
opowiedzieć się za budżetem czy przeciw, lub wstrzymać się od głosu uzależnia od tego ile z naszych uwag zostanie 
uwzględnionych w korektach do budżetu. 
Nasze propozycje są umiarkowane, możliwe do realizacji. Oczekujemy, iż przynajmniej część z nich znajdzie się 
w uchwalonym budżecie. 
 
Jerzy Hardie-Douglas – dyskusję chcę zacząć od tego co powiedział p. Skarbnik, od rzeczy najważniejszej, że od tego 
roku mamy nową jakość, że udział samorządów w podatkach jest zwiększony. To powoduje, że jesteśmy coraz bardziej 
odpowiedzialni za ten budżet. Konstrukcja jego powinna być takim kołem napędowym, aby przyciągnąć inwestorów, żeby 
generowała rozwój miasta, była pośrednią drogą do bogacenia się mieszkańców. Ten budżet takiej roli nie spełnia. 
Pojawia się olbrzymia inwestycja – docieplenie szkół – nie neguję tego, ale w takiej trudnej sytuacji państwa i miasta, gdy 
dochody się zmniejszają, nie powinno jej być. 
Dlaczego zysk spółek miejskich, które są w 100% miasta nie pojawia się w dochodach gminy? Rada powinna mieć wpływ 
na sposób wydatkowania tego zysku. 
W dziale VI Administracja publiczna – wzrasta o 2,9% wydatek na obsługę Rady Miasta. Proponowałem i nadal proponuję 
obniżenie diet radnym. Oficjalnie zgłaszam projekt zmniejszenia diet o połowę. 
Urząd Miasta – w opisie wydatków pojawia się kwota 4 mln zł, co stanowi 109,8% przewidywanego wykonania za rok 2003, 
czyli prawie o 10% wzrastają wydatki na UM. Opis wydatków mnie nie satysfakcjonuje. 
Kolejne pozycje, które powinny być ujęte w wydatkach na UM są rozbite i znajdują się w innych miejscach, jakby były 
ukryte. Np. pkt. 7 – środki z Krajowego Biura Wyborczego, przeznaczone na prowadzenie stałego rejestru wyborców. 
Wydaje mi się, że stały rejestr wyborców prowadzony jest przez UM? Pobór podatków i opłat 70.000 zł, jeżeli nie robi tego 
Urząd Miasta, to pytam się kto to robi? Dlaczego są w osobnym punkcie? 
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Wydatki materialne, majątkowe – oświetlenie ratusza, wymiana okien, czyli powinniśmy dodać je do wydatków na UM. 
ISO – wdrożenie, jest to suma zawyżona. Oprogramowanie i licencje i programy użytkowe – 220.000 zł, przecież nie jest 
komputeryzowany od nowa. 
Remont pomieszczeń OC 88.000 zł, są to sumy zbyt wysokie. To wszystko powoduje, że wydatki na Urząd Miasta i Radę 
Miasta naszym zdaniem są zbyt wysokie. 
 Straż Miejska – po raz kolejny w imieniu Platformy Obywatelskiej, apeluję, aby ją zlikwidować. Wydatki rosną z roku 
na rok, teraz planuje się wzrost o 13%. Czy restrukturyzacja Straży Miejskiej ma tak wyglądać? 
 Ochrona Zdrowia – Miejski Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych – niebagatelna suma 
460.000 zł. 
Co znaczy udzielanie pomocy społecznej i prawnej rodzinom, w których występują problemy alkoholowe? Co za te 
pieniądze się robi? 
Prowadzenie działalności edukacyjnej i informacyjnej 100.000 zł, kto jest konsumentem tych pieniędzy? Jedyny rozsądny 
punkt to udzielanie pomocy terapeutycznej dla osób uzależnionych, dlaczego tylko 40.000 zł na to? 
Opieka społeczna – czy DzDP Złota Jesień, Walentynka, usługi opiekuńcze, czy to realizowane jest przez p. Stankiewicz? 
Wg mojej wiedzy prowadzi to czwarty rok, czy to zgodne z ustawą o zamówieniach publicznych, bo można było chyba 
przekazać to na trzy lata? Pytano mnie czy wydatkowane przez p. Stankiewicz środki ok. 1 mln zł, czy to jest zgodne 
z prawem, z ustawą o zamówieniach publicznych? Ja osobiście na ten temat nie mam zdania. 
Jednostka specjalistyczna UL – 240.000 zł, co się za te pieniądze w UL robi? 
Gospodarka komunalna pkt. 16 „oczyszczanie miasta” 140.000 zł – czy realizowane to jest w drodze przekazania tych 
zadań spółce, czy też odbył się przetarg na to zadanie? 
Obiekty sportowe o 8% więcej niż w ubr. a nie pojawia się żadne nowe zadanie. Dlaczego taki wzrost? 
Przedszkola – dotacja na jedno dziecko 305 zł w przedszkolu publicznym. Suma dość wysoka. Jaka jest liczba dzieci 
w przedszkolach, czy nie opłacamy zbyt dużej liczby dzieci uczęszczających do przedszkoli? 
Zdaniem Platformy Obywatelskiej jest to marny budżet, osobiście przy głosowaniu wstrzymam się od głosu. Nie jest 
rozwojowym budżetem, który spowodowałby rozwój miasta. 
 
Witold Rosiak - w mojej ocenie Komisje stałe RM nie pracowały nad budżetem jak trzeba. Nie wniosły żadnej poprawki do 
tego, co p. Burmistrz zaproponował. Zachodzi pytanie, co do celowości pracy Komisji, bo widać, że w tym mieście rządzi 
jedna osoba i podejmuje decyzje. Odnosząc się do tego co mówił Radny Jerzy Douglas – wydatki na administrację 
publiczną, czy w tej pozycji nie przewiduje się podwyżek wynagrodzeń pracowników Urzędu Miasta? Dlaczego, czy ta 
średnia jest taka wysoka, że nie przewiduje się? Dla mnie nie jest to zrozumiałe, bo planowane są 3% podwyżki w sferze 
budżetowej. 
Nie ma też propozycji wsparcia Straży Pożarnej, Policji, szpitala. Myślę, że ta spychotechnika u nas za daleko poszła, 
dotyczy to emancypowania się od zadań, które leżą w gestii powiatu. 
Zastanawiałem się jak możliwy jest tak duży wzrost w kulturze, sporcie, administracji. Nie przeznacza się w całości 
subwencji oświatowej dla szkół, bo daje się z tego na utrzymanie MZDNOSiP. Bardzo mnie niepokoi, że na pomoc 
społeczną miasto nie przeznacza więcej środków. Czy ludzie nie potrzebują pomocy? Skala ubóstwa rośnie, a pomoc, jaką 
może MOPS udzielić na świadczenia fakultatywne jest taka, że wstyd mówić. 
Planowane środki na pomoc społeczną na poziomie wykonania z ubr. są niewystarczające i nie zabezpieczają potrzeb 
egzystencjonalnych naszych mieszkańców. Miasto, jako zadanie własne przejęło dofinansowanie skierowań osób do 
domów opieki społecznej, to może sięgać w skali roku sumy 150 – 200 tys. zł. Dlatego niezbędne jest ujęcie w budżecie 
MOPS środków na wykonanie tego zadania. 
 
Teresa Machnik – sprawa budowy boiska sportowego przy Gimnazjum Nr 1. Jest tendencja spadkowa, jeżeli chodzi o ilość 
oddziałów w szkołach. Planowanych było na ten rok w Gimnazjum Nr 1 41 oddziałów a jest ich 34. Za osiem lat będzie 
najwyżej 20. Proponowałam takie rozwiązanie, aby Gimnazjum Nr 1 przenieść do budynku po szkole ponadgimnazjalnej, 
a ten obecny przeznaczyć na filię wyższych uczelni. Może lepiej nie budować boiska a wejść w porozumienie ze 
Starostwem, bo w szkołach ponadgimnazjalnych pozostają trzy roczniki i też dotyka je niż demograficzny. 
Kiedy wstępnie rozpatrywaliśmy budowę boiska w tym miejscu przewidywana była likwidacja schronu. W tej chwili schron 
musi pozostać, więc boisko będzie ponad jeden metr nad chodnikiem a przy niskiej zabudowie jaka tam się znajduje, to 
boisko będzie sięgać dachów tych domków. Będzie to „bubel” architektoniczny w centrum miasta. 
600.000 zł to nie będzie kwota ostateczna, będzie o wiele więcej potrzeb. Ściana wspinaczkowa niewykorzystana, a miała 
być dla całej młodzieży. Dostęp ograniczony ze względu na zajęcia lekcyjne. 
Sądzę, że wydatek ten nie został przemyślany przez p. Burmistrza Miasta. Przecież młodzież mogłaby korzystać z boiska 
przy SP-6, które można rozbudować. 
 Plan GFOŚ przewiduje wspomaganie systemów pomiarowych środowiska. Chciałabym wiedzieć, jakie są efekty, co 
za tym idzie, czy powinniśmy je kontynuować? 
 
Roman Toboła – chciałbym odnieść się do wypowiedzi Radnego Rosiaka; Komisje pracowały a efekt tych prac można 
zobaczyć w protokołach z posiedzeń Komisji. Wnioski były, ale projekt budżetu nie różni się od tego, który otrzymaliśmy 
w grudniu. 
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 Sprawa kortów tenisowych – w 2003r. w budżecie miasta było 50.000 zł z zapisem na dokumentację tego 
przedsięwzięcia. Nie wiem co stało się z tymi pieniędzmi. 
Wnioskuję, aby w budżecie znalazły się środki nie tylko na projekt, ale i na rozpoczęcie tej inwestycji. Jakie jest to ważne 
nie będę mówił, a teraz szanuje się trendy demokratyczne i wspomaga się instytucje pozarządowe, a taką jest 
Stowarzyszenie Tenisowe, bo działa na niwie nie tylko sportowej ale wychowawczej i zdrowotnej. 
 Basen – w budżecie zapisano, że miasto dofinansowuje szkoły, przeznaczając środki na zajęcia wf. Chciałbym, aby 
znalazł się aneks do tego zapisu, że na koniec miesiąca Spółka AQUA TUR rozlicza się z każdą szkołą z ilości 
„przepływanych” godzin, na tej podstawie dostaje określoną kwotę, natomiast niewykorzystane pieniądze przeznaczyć na 
zajęcia sportowe z innych dziedzin w szkołach. Będzie to faktyczne wspomożenie szkół. Z doświadczenia wiem, że na 
basen z 20-osobowej grupy udaje się 5 lub 6 dzieciaków. 
 Reklamy w mediach, gadżety itd. 160.000 zł – sądzę, że to za wysokie sumy, zwłaszcza za reklamę w mediach. Co 
my reklamujemy? Chyba, że to reklama miasta, nie są to media obiektywne, więc nie powinny być dofinansowywane. 
 Któryś już raz mówię to, że budżet po stronie dochodów jest niedoszacowany. Panie Burmistrzu, chciałbym, aby 
przygotowany został aneks, co będzie kolejno realizowane z dochodów jak się zwiększą. 
 
Janusz Rautszko – Komisja Rozwoju Miasta i Samorządności przy omawianiu inwestycji planowanych na rok 2004, miała 
dość dużo uwag, zgłosiła jeden wniosek, który został uwzględniony, dot. to budowy parkingu. Budowa II-giej nitki J. Pawła II 
nawiązuje właśnie do tego. 
 
Sylwester Grzywacz – Komisja Budżetowo - Ekonomiczna RM projekt budżetu na 2004 zaopiniowała jednogłośnie 
pozytywnie.  
 
Marian Goliński – Szanowni Państwo, dużo tego było, ale dużo w tym ogólności. 
Gmina ma do wykonania trzy rodzaje zadań: 
− zadania własne, obowiązkowe, zapisane w ustawie o samorządzie terytorialnym. Jest tam zapisane, na co gmina może 

wydać środki pochodzące z podatków, z dochodów własnych, 
− ta sama ustawa i inne nakłada na gminę zadania tzw. zlecone, które należy wykonać, a których nie można odmówić. Na 

te zadania otrzymujemy środki z budżetu państwa, za pośrednictwem Wojewody, 
− występują też zadania, które są zawarte w drodze porozumienia pomiędzy jednostkami samorządowymi. 
To, o czym mówił p. Radny Douglas to są zadania zlecone, które gmina musi wykonać i te rzeczy muszą być odrębnie 
w budżecie zapisane. Problem polega na tym, że środki otrzymane z budżetu państwa na te zadania nie starczają na 
prawidłowe wykonywanie ich i musimy dokładać z własnych dochodów. 
 Generalny zarzut, jaki się przewijał to niedoszacowanie budżetu. Pierwsza uwaga, jeżeli pojawiają się jakiekolwiek 
pieniądze z zewnątrz, to one wpływając do budżetu mają określony status, na co mogą być wydane. Zwiększają się 
dochody, ale strona wydatkowa również ulega powiększeniu. 
Dochody miasta to: 
- podatki lokalne i sprzedaż mienia komunalnego. 
W tym roku na pewno nie będzie wpływów ze sprzedaży mieszkań. W roku 2003 było to ponad 200.000 zł z mieszkań 
i ok. 1 mln zł z lokali użytkowych. Tego nie będzie po stronie dochodów miasta. 
Doświadczenia pokazują, że w skali państwa to, co Minister Finansów przekazuje, np. podatek od osób fizycznych 
wskaźnik 0,9% wykonania, to być może te 13 mln zł nie będzie wykonane, dlatego, że kondycja państwa nie najlepsza. Jak 
stan gospodarczy będzie wzrastał, to wtedy będzie i przełożenie na nas. 
Zapowiedzi o zmianach w podatku dochodowym od osób fizycznych, o odejściu od ulg powoduje, że I półrocze br. to 
będzie zwrot podatków obywatelom i będzie zmniejszenie wpływów do budżetu państwa. Zmniejszenie podatku od osób 
prawnych, kto zbilansował to? Przy tych dwóch podatkach nie może być rozbudowy, bo budżet musi być zbilansowany. 
Myślę też, że nasze uchwały o pomocy horyzontalnej będą wykorzystywane przez przedsiębiorców. 
Następna sprawa; wpływy podatku od środków transportowych ograniczone o 130.000 zł, bo przedsiębiorstwo 
wyprowadziło transport do województwa dolnośląskiego, choć tam będzie płaciło większy podatek. 
 Uwaga p. Radnego Rosiaka dotyczyła emancypowania się miasta od powiatu. Jest odwrotnie, bo my np. nie 
pobieramy podatku od szpitala. W ub. roku było to 70.000 zł, w tym roku podobnie. Znamy kondycję szpitala i dlatego nie 
pobieramy tego podatku. Od Policji też nie bierzemy 30.000 zł, bo będą mogli przeznaczyć tę kwotę na modernizację 
budynku. 
 Nie stosowanie przez nas maksymalnych stawek podatkowych – to w ub. roku do budżetu nie wpłynęła kwota 
2.621.000 zł plus 300.000 zł z tytułu umorzeń, uchwał o pomocy horyzontalnej. W roku 2004 przedsiębiorcy będą 
w większym stopniu z tego korzystać. 
 Nie pojawią się „dochody pozostałe”, jednorazowy wpływ dotacji, które były w roku ubiegłym, np. dotacja z MEN 
100.000 zł, 40.000 EURO na ścieżki rowerowe. 
 Punkt wyjścia – dochody na poziomie 96% wykonania 2003 roku, to dobry start. 
Dochody na koniec roku rzeczywiście były wyższe. Chętnie się z p. Radnym Toboła założę i przegram, aby tylko one były, 
ale jak one będą, to nie będą to wolne środki. Wpłyną do budżetu, ale będą miały swoje przeznaczenie. 
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 Jak nie bilansuje się strona dochodowa i wydatkowa, to musimy posiłkować się kredytem, chyba, że w trakcie roku 
będzie się budżet lepiej bilansował. 
 Nie ma środków, którymi jednoosobowo rozdysponowuje Burmistrz Miasta, to nie dzieje się bez wiedzy Radnych. 
Radny J. Hardie Douglas zapytał dlaczego pozostawiamy zysk w spółkach? Każdy podmiot gospodarczy pracuje, żeby 
wypracować zysk, który pozostawiamy spółkom na ich rozwój, na inwestycje. Nie są one poza kontrolą. W uchwałach RM 
jest wyszczególnione, co spółki wykonają. Jest to dobre, bo rozkłada się odpowiedzialność i daje szanse wykazania się 
radom nadzorczym, pracownikom tych spółek. 
 Wydatki na oświatę – słyszę coś takiego, że jak będzie zmniejszała się liczba dzieci to nie trzeba budować boiska. 
A nie tak dawno, przed wyborami żądaliście utworzenia trzeciego gimnazjum. To gdzie prawda? Ja mówiłem, że ta sieć 
wystarczająca. Baza materialno - oświatowa, to jedna z najistotniejszych rzeczy. Każda szkoła ma do wykonania niezbędne 
remonty, my idziemy w termomodernizację, aby od razu zrobić to, co konieczne: okna, dachy, c.o. Jest to sensowne 
wydawanie środków. 
 Radna Machnik proponuje przenieść Gimnazjum Nr 1 do budynku po szkole ponadgimnazjalnej. Do której? My mamy 
własne mienie komunalne, o które należy dbać. Jeżeli będzie mniejsza ilość dzieci, to przy tej ilości szkół najwyżej poprawi 
się sytuacja w szkołach. 
Zauważa się, że jest równa ilość dzieci w szkołach podstawowych i w gimnazjach, zastanowimy się więc czy ewentualnie 
nie powinny być trzy szkoły podstawowe i trzy gimnazja. 
 Nie odwracamy się od Powiatu. Ja mam wrażenie, że Powiat emancypuje się od miasta. Dofinansowujemy Straż 
Pożarną, Policję, a jeżeli chodzi o Straż Miejską, to ma ona inne zadania niż Policja. Są uwagi do pracy Straży Miejskiej, 
ale po to nowy regulamin Straży Miejskiej, żeby działała lepiej. 
 Dofinansowywanie skierowań osób do domów pomocy społecznej – PCPR przekazał 9 osób do miasta, z tego 
5 będziemy musieli dofinansować. Dlaczego przekazano dopiero teraz a nie zrealizowano tego w 2003r., kiedy 
finansowane to było z budżetu państwa? 
 Wypoczynek letni i zimowy dla dzieci – zapisany w rezerwie, to się realizuje, ale rozpisywany jest na to zadanie 
przetarg. 
 Przedszkola – 300 zł na jedno dziecko. Kiedy ma się jedno przedszkole publiczne, to nie jest to najwyższa kwota. 
 Boisko przy Gimnazjum Nr 1 – oczywiście lepiej byłoby zlikwidować szczelinę, ale jest ono potrzebne, więc 
realizujemy. 600.000 zł starczy na wykonanie, bo ta kwota wyłoniła się po przetargu. 
 Sprawa zadaszenia kortów – czy wiecie, jaki był pomysł w 2003 roku? 50.000 zł było w budżecie OSiR na dwa 
zadania: na boisko piłkarskie, boczne i na dokumentację zadaszenia balonem dwóch istniejących kortów przy 
ul. Szczecińskiej. Nie zrealizowano tego, bo Towarzystwo Tenisowe stwierdziło, że balony są niezdrowe i lepsze jest 
zadaszenie w formie hali. Ja zaproponowałem rozwiązanie pośrednie, żeby zrobić projekt zadaszenia kortu nr 1. Nie 
zgodzono się na to. Dzisiaj, wg mnie, budowa hali nad kortami niekonieczna, kiedy mamy koncepcję budowy dwóch 
pełnowymiarowych sal gimnastycznych z boiskiem do tenisa ziemnego w tych salach. Skoro tak ma być, to budowa hali 
nad kortami niepotrzebna 
Trzecia sala może będzie na ul. Myśliwskiej. Mówi się, że Stowarzyszenie Tenisowe jest zauważalne, ale inne 
Stowarzyszenia też są zasłużone. 
Co więc ważniejsze? Czy uporządkowanie stadionu lekkoatletycznego czy budowa hali z dwoma kortami? 
 Dodatkowe środki na OSiR – są pewne nowe rzeczy, które się pojawiły. Strzelnica była poza OSiR-em, teraz 
dysponentem jej będzie OSiR. Będzie ją zabezpieczał i o nią dbał. Chcemy też przejąć korty na zapleczu „Sputnika”, które 
wyglądają marnie. 
 Mówicie, że inwestycje nie rozwojowe, a jak nazwać inwestycję np. dot. jeziora? To wszystko rozwój gospodarczy. Co 
roku, zgodnie ze Strategią Rozwoju Miasta będziemy starali się o środki z Unii Europejskiej, ale muszą to być duże 
inwestycje, które mają wpływ na region, Polskę czy Europę. 
 Sprawa Urzędu Miasta i zadań administracji; jeżeli chcemy być urzędem sprawnym, to pewne rzeczy muszą być, np. 
oprogramowania. Planuję utworzyć punkt informacji i biuro doradztwa. 
Podwyżki płac dla pracowników – to rezerwuję dla siebie, ja jestem szefem i ja decyduję o tym. Nie zakładam podwyżek, 
uznaję, że jak na warunki Szczecinka praca dość dobrze płatna i gwarantowana. 
 II-ga nitka obwodnicy Jana Pawła II i parkingu przy Sądzie; żeby zrobić parking, to trzeba zrobić II-gą nitkę obwodnicy 
Jana Pawła II. Dokumentację jeszcze raz uporządkować, uzgodnić i otrzymać pozwolenia na budowę i wtedy teren ten 
będzie uporządkowany. 
 
Witold Rosiak- Panie Burmistrzu; źle Pana poinformowano. Z pełną odpowiedzialnością chcę powiedzieć, że nie było 
takiego przypadku. Wszystkie osoby (15), które miały decyzję o skierowaniu do Bornego poszły od nas. Nie mogliśmy 
wystawić skierowań tym osobom, które były kierowane do domów pomocy na obszarze innego powiatu. 
 Podtrzymuję swój wniosek, aby zabezpieczyć w sposób skuteczny te zadania. 
 
Marian Goliński – wyjaśnienie przyjmuję za dobrą monetę, moje proszę też tak przyjąć. Wydatki z budżetu miasta na 
MOPS są znacznie wyższe. Wiedzieliśmy, że to zadanie wchodzi i dlatego zwiększyliśmy budżet MOPS. 
 Ilość dzieci w przedszkolach; procent dzieci uczęszczających do przedszkoli jest najwyższy w Polsce. Ponadto MOPS 
dofinansowuje pobyt dziecka w przedszkolu. Ilość dzieci, zanim środki zostaną przekazane jest kontrolowana. 
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Roman Matuszak – chcę poinformować Radnego J. Hardie-Douglasa o wydatkach na gospodarkę komunalną. Wszystkie 
środki, które są w gospodarce komunalnej, czy to na utrzymanie parku, oczyszczanie miasta, oznakowanie ulic, są 
poprzedzone przetargami z ustawy o zamówieniach publicznych. Każdy przedsiębiorca ma możliwość robienia tego, jeżeli 
wygra przetarg. 
Jedynie dwa zadania prowadzone są na podstawie umów z 1994 roku: prowadzenie cmentarza i utrzymywanie kanalizacji 
deszczowej. 
 Uwaga co do ul. Jana Pawła II – na ten obszar obowiązuje plan zagospodarowania przestrzennego i nie może być na 
nic innego przeznaczony, chyba, że zmienimy plan, ale procedura z tym związana jest długotrwała. 
Dokumentacja budowlana na II-gą nitkę Jana Pawła II i parking na 70 miejsc jest do wglądu u Burmistrza Miasta. 
 W planie GFOŚ jest 20.000 zł na wspomaganie systemów pomiarowych stężenia gazów nad Szczecinkiem tzw. imisji. 
Te badania są raz w miesiącu publikowane w „Temacie”. W Szczecinku mamy firmę „Kronospan” i te badania służą do 
informowania mieszkańców, co mamy w powietrzu. 
 Boisko przy Gimnazjum Nr 1 – proponuję Radnej Machnik zapoznać się z dokumentacją budowlaną. Ogrodzenie 
wokół boiska będzie 6-metrowe. Przewidzieliśmy to, aby boisko nie przeszkadzało mieszkańcom. 
 
Jacek Piotrowski – Miejski Program Przeciwdziałania i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych będzie przedmiotem 
odrębnej uchwały i te kwestie, o które pytał Radny J. Hardie-Douglas będą szczegółowo omawiane. 
Te kwoty wynikają z pewnych założeń, a 300.000 zł wynika z udzielania rodzinom w których występują problemy 
alkoholowe pomocy społecznej i prawnej. 250.000 zł przeznaczone jest na świetlice profilaktyczno-wychowawcze: świetlicę 
prowadzoną przez Siostry Niepokalanki, świetlicę „Magdalenka” prowadzoną przez Caritas oraz świetlicę „Tratwa” 
prowadzoną przez Centrum Inicjatyw Społecznych. Założone jest powstanie nowych dwóch świetlic. 
Jeśli chodzi o słownictwo, to są cytaty z ustawy. 
 
Jerzy Hardie-Douglas – na czym polega wydatek 50.000 zł na podejmowanie interwencji w związku z naruszaniem 
zakazu reklamy? 
 
Jacek Piotrkowski – 50.000 zł w tym dziale przeznaczone jest na kamery. Pan Radny cytuje część tego zadania. 
 
Jerzy Hardie-Douglas – prowadzenie profilaktycznej działalności edukacyjnej, informacyjnej – 105.000 zł, co to jest? 
 
Jacek Piotrkowski - 105.000 zł na zadanie nr 3, w tym: 
18.000 zł na finansowanie treningu umiejętności kontroli zachowań związanych z narkotykami i alkoholem, 
40.000 zł – prowadzenie zajęć sportowych z elementami profilaktyki uzależnień, 
3.500 zł – prezentowanie uczniom szkół sztuk teatralnych, mających charakter artystycznych wypowiedzi przeciwko 
patologiom społecznym i przemocy, 
40.000 zł – na dwa place zabaw dla dzieci, 
3.500 zł - włączanie się w ogólnopolskie kampanie edukacyjne dotyczące tego tematu. 
ISO – te oferty, które do nas wpływają są na kwoty dużo wyższe niż 60.000 zł, to ok. 250 zł za jedną osobę. To, co 
zaplanowaliśmy na 2004 rok, to jest tylko część tego zagadnienia. Kwoty konkretne oczywiście wynikną z przetargu. 
 
Jerzy Hardie-Douglas – czy zlecenie usług opiekuńczych będzie korygowane, czy realizacja przez dany podmiot dotąd, 
dopóki nie ma zastrzeżeń? 
 
Jacek Piotrowski – umowa na prowadzenie usług opiekuńczych zawarta na 5 lat. 
Działalność Ośrodka „UL” - jest to część MOPS, która zajmuje się poradnictwem dla rodzin dysfunkcyjnych. Poradnictwo 
pedagogiczne, prawne, to ponad 600 porad w ciągu roku oraz koordynacja programów wolontariastycznych na rzecz rodzin 
i młodzieży. 
 
Elżbieta Mucha - przedszkola w określonym terminie, do końca września, muszą przedstawić planowaną liczbę dzieci. Na 
8-godzinny pobyt w przedszkolach zgłoszonych jest 826 dzieci a w oddziałach 5-godzinnych 135 dzieci. Przed 
przekazaniem środków każdorazowo ilość dzieci kontrolowana. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - dyskutujemy dość długo, proszę o skonkretyzowanie wniosków i pytań odnośnie budżetu. 
 
Jerzy Hardie-Douglas- sesja budżetowa jest tak ważna, że powinniśmy mieć możliwość wypowiedzenia się, m.in. na temat 
odpowiedzi p. Burmistrza, która mnie nie zadawala. Ani w jednej sprawie nie przyznał racji, a powinno się dążyć do 
konsensusu. Okazuje się, że my nie mamy racji ani w jednym punkcie. Dlatego proszę o przerwę, po której moglibyśmy 
dalej na temat budżetu dyskutować. 
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Roman Toboła – nie uzyskałem odpowiedzi, czy znajdzie się zapis dot. faktycznego wykorzystania godzin przez szkoły na 
basenie? 
 
Marian Goliński – to jest kwestia umowy Prezesa AQUA TUR z dyrektorami szkół. Z tego co wiem, z tych rezerw, które 
pozostają, wspólnie postanowiono zakupić klapki basenowe. 
 
Teresa Machnik – jeszcze w sprawie odpowiedzi w sprawie boiska; czy za 600.000 zł będzie boisko z kompletnym 
wyposażeniem? 
 
Roman Matuszak – z pełnym wyposażeniem. 
 
Teresa Machnik – mówi się, że Burmistrz dba o estetykę miasta. Faktycznie, w tym przypadku 6-cio metrowy płot, przy 
niskiej zabudowie czy to podniesie estetykę? 
 
Marian Goliński – jeżeli na przestrzeni czasu zgłasza się pewne uwagi, to ja biorę je sobie do serca. Cały czas była mowa, 
że zmianowość jest za duża i trzeba ją poprawić. Nie jest tak, jak mówi p. Radny J. Douglas, że jest więcej moich nie 
zadawalających odpowiedzi. Ja również z Pana uwag nie jestem zadowolony, bo często wynikają z braku zrozumienia 
pewnych rzeczy. Mamy inny sposób patrzenia na funkcjonowanie miasta, samorządu. 
 
Teresa Machnik – może źle się stało, że nie powstało trzecie gimnazjum. 
 
Marian Goliński – a przed chwilą chciała Pani zamykać szkołę. 
 
  Po przerwie 
 
Jerzy Hardie-Douglas – sprowokowany jestem do zabrania głosu odpowiedzią Pana Burmistrza. 
Pan Burmistrz powiedział, że jeżeli zyski pozostają w Spółkach to prawidłowe. Wg mnie, gdyby były realizowane na bieżąco 
inwestycje, to ten zysk nie powinien się pojawić. To, że on się pojawia, to ja i członkowie Platformy Obywatelskiej uważamy, 
że nie jest to w porządku. Nie pojawiłyby się takie zyski w MEC, gdyby były prawidłowo zawierane umowy między ZGM 
a MEC. Tam są koszty przeszacowane, mieszkańcy ponoszą zbyt wysokie koszty za ciepło, cena wody przez PwiK też 
zawyżona a powinna to być spółka miejska non profit. 
Pomysł połączenia dwóch spółek PwiK i AQUA TUR, to dokładne odwrócenie sytuacji z 1990r., znowu nie będzie 
przejrzystości działania spółek. 
 Gimnazjum – chyba ta uwaga była do mnie adresowana, bo byłem za utworzeniem gimnazjum na osiedlu Zachód, 
w SP-7.Gimnazja nadal są molochem, duża zmianowość. Szkoły powinne być przyjazne dla ucznia. Jest jakieś lobby 
szkolne, że takie olbrzymie środki idą na infrastrukturę. Szkoły są rzeczą bardzo ważną i to, w jakich warunkach uczą się 
nasze dzieci, ale nie jest to jedyne działanie miasta. Powinno się te inwestycje rozłożyć na większą ilość lat, a nie 
realizować od razu w jednym roku. 
 Inwestycje w jezioro – w tym budżecie to tylko 100.000 zł, to kropla w morzu potrzeb. Gdzie są inwestycje wzdłuż 
jeziora, zawarte w wizualizacji? Kiedy one się pojawią? Czy nie lepiej zamiast docieplenia szkół zbudować dwa obiekty nad 
jeziorem? Docieplenie jest potrzebne, ale nie w jednym roku docieplać dwie szkoły. Z przerażeniem słucham, że Burmistrz 
Miasta mówi o salach gimnastycznych w szkołach. Zupełnie mi nie odpowiada to, żeby tyle środków szło w jeden dział 
„oświata”. 
Miasto ubogie, ubywa mieszkańców a dla przyjeżdżających nie ma atrakcji. Kino dawno powinno być rozbudowane. 
 
Andrzej Bratkowski – Panie Radny, to nie jest kampania wyborcza. 
 
Jerzy Hardie-Douglas – ależ spokojnie, niech się Pan wyciszy, zaraz będzie się mógł Pan wypowiedzieć. 
 
Andrzej Bratkowski – w tej chwili powinien się Pan odnieść do budżetu, a Pan nawija, że trudno Pana zrozumieć. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – Panie Radny Bratkowski! 
 
Jerzy Hardie-Douglas – to, że Pan nie rozumie, to Pana wina. Póki co nie miałem zabranego głosu, choć Pan próbuje 
dyscyplinować Przewodniczącego RM, żeby to zrobił, ale póki co nie zabrał mi głosu. Niech Pan mnie wysłucha, choć 
wiem, że to dla Pana trudne, niech Pan spróbuje. 
 
Anna Kozioł – proszę Radnego J. Hardie-Douglasa, aby nie obrażał Radnych. Przed chwilą, w moim mniemaniu, obraził 
Pan Radnego Bratkowskiego. Ostatnio często to się Panu zdarza. Nie chcę tego nazywać, ale wstydzę się za Pana, że tak 
się Pan odnosi do Radnych. Z niepokojem przyglądam się też Pana wypowiedziom na łamach „Tematu”. Mam wrażenie, że 
jest to jakaś kampania wyborcza i nie chcę dociekać dokąd. 
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 Powiedział Pan, że na oświatę miasto wydaje „bizantyjskie” kwoty, a z drugiej strony mówi Pan, że dzieci powinny się 
uczyć w lepszych warunkach. Nie chciałabym, żeby Pan patrzył na oświatę tylko z punktu STO, tam warunki są dobre, 
natomiast w szkołach publicznych znacznie gorsze. 
Inwestycje termomodernizacyjne są uzasadnione. Mówię to na przykładzie SP-6. Tam mnóstwo pieniędzy uciekało przez 
nieszczelne okna, drzwi, dach. Kompleksowa modernizacja to zaoszczędzenie wielu złotówek. Popieram 
termomodernizację dalszych szkół a także budowę boisk, sal gimnastycznych, bo to właśnie profilaktyka, żeby zaoferować 
im spędzenie czasu wolnego, to trzeba mieć bazę. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – apeluję do Radnych o merytoryczną dyskusję dotyczącą konkretnego punktu. 
 
Roman Toboła – sprawa budowy kortów; widzę, że dyskusja nad tym nie wniesie nic nowego, bo p. Burmistrz będzie stał 
na swoim stanowisku. Obiecał jednak, że w 2005 r. ruszy budowa dwóch sal gimnastycznych, pełnowymiarowych. Stanę 
więc w pozycji oczekiwania, jeżeli chodzi o korty, pod warunkiem, że budowa sal ruszy. 
 
Bogdan Bereszyński – czy zakończyły się rozmowy ze Stowarzyszeniem Gmin Dorzecza Parsęty, bo nie widzę składki na 
to Stowarzyszenie? 
 
Roman Matuszak – nie jesteśmy członkiem Związku Gmin Dorzecza Parsęty. Najważniejszym powodem nie przystąpienia 
jest warunek, że aby skorzystać z funduszy tego Związku, musi być jeden operator, który zarządzałby gospodarką wodno - 
ściekową. Związek musi stworzyć swoje PWiK. Żadna gmina nie miałaby swego PWiK i nie miałaby wpływu na cenę wody 
i ścieków. 
 
Romualda Wójcik – odpowiem na pytanie dot. prowadzenia rejestru wyborców. Jest to zadanie zlecone, na które 
otrzymujemy z Krajowego Biura Wyborczego kwotę 6.500 zł. Środki przeznaczamy na zakup materiałów biurowych. 
 Jeżeli chodzi o remont pomieszczeń piwnicznych OC. Kosztorys inwestorski dotyczy renowacji i osuszenia tych 
pomieszczeń. Koszt 72.000 zł + VAT. 
 Oprogramowania i licencje – dokupujemy nowe licencje do istniejących programów, programy antywirusowe, 
aktualizację posiadanych programów jak: przetargi, kosztorysowanie, jest na to kwota 65.700 zł, natomiast na programy 
użytkowe kwota 100.000 zł, wynika to z ustawy o dostępie do informacji publicznych. Jest to BIP, a od 01. br. obowiązuje 
poszerzenie BIP, łącznie z możliwością sprawdzenia interesanta, na jakim etapie załatwiania jest jego sprawa. Wymaga to 
elektronicznego obiegu dokumentów. Z ofert, które wpłynęły wynika kwota 160.000 zł. Są to wydatki jednorazowe, 
w następnych latach nie wystąpią. 
 
Grzegorz Kołomycki - p. Radny Jerzy Hardie-Douglas mówił również o wydatkach związanych z poborem podatków. Jest 
to ustawowy wymóg związany z klasyfikacją budżetową i musimy wyodrębniać wydatki związane z poborem, a więc 
wysyłanie decyzji, upomnień, ewentualnych kosztów sądowych. Funkcjonuje to od kilku lat. Do roku 2003 rozdział ten był 
w dziale „Administracja publiczna”. 
 
Teresa Machnik – czy nie rozpatrywano kwestii przeniesienia schronu w inne miejsce, wtedy można byłoby obniżyć płytę 
boiska? 
 
Roman Matuszak – chcieliśmy zlikwidować tę szczelinę, ale Urząd Wojewódzki nie wyraził zgody ani na przeniesienie ani 
na jej likwidację  
 
Jerzy Hardie-Douglas – proponowałem, aby obniżyć diety Radnym, czy możliwe jest, aby to przegłosować? 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – jest to możliwe, jeżeli będzie przygotowana uchwała RM. 
 
Jerzy Hardie-Douglas – ale wiąże się to z uchwałą budżetową, chyba że p. Burmistrz uważa, że jest to nie zasadne. 
 
Marian Goliński – Burmistrz Miasta jest organem wykonawczym, nie uchwałodawczym, żeby wykonać uchwały RM muszę 
ująć je w budżecie. 
 Wszystkie spółki miejskie: PGK, PwiK, KM, ZGM, AQUA TUR są z gatunku użyteczności publicznej, co znaczy, że 
musi być ciągłe zaspokajanie usług na odpowiednim poziomie. Żeby to robić trzeba inwestować. Nie wszystkie nasze spółki 
zamykają rok zyskiem, np. KM, AQUA TUR, niedawno MEC i wiemy, co to powodowało dla budżetu miasta. Mówienie, że 
coś musi być non profit jest błędne. Zysk ma być pilnowany, ograniczany, a koszty adekwatne do tego, co się robi. Oprócz 
Rady Miasta, Wspólnika stoją na straży tego inne instytucje, np. Urząd Regulacji Energetycznej. Cena nie może być 
wyższa, bo natychmiast byłaby zablokowana. 
Jeżeli mamy dopłacać do AQUA TUR, to warto zastanowić się czy połączenie da pomniejszenie kosztów. 
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Andrzej Bratkowski – w imieniu Klubu Radnych SLD chcę powiedzieć, że dobrze się stało, że odbyła się dyskusja 
merytoryczna na temat założeń budżetu na rok bieżący.. Nie wszystkie odpowiedzi nas satysfakcjonują, wierzymy w to, że 
dochody miasta będą większe, więc i możliwości wydatkowe będą większe i realizacja niektórych zamierzeń będzie 
możliwa. Docierają do nas wszystkie racjonalne argumenty obrony niektórych planów, złożonych przez p. Burmistrza. 
Gotowi jesteśmy uznać, że nasze stanowisko dot. inwestycji „II nitki J. Pawła II” powinno ulec rewizji. Klub Radnych po 
analizie wystąpień p. Burmistrza poprze przedłożony budżet. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – przystępujemy do głosowania. Kto jest za podjęciem uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 
miasta Szczecinka na 2004 rok? 
 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 16 
przeciw – nie było 
wstrzymało się od głosu – 4 
Większością głosów – Rada podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta Szczecinka na 2004 rok. 
 
   (uchwała Nr XIV/132/04 – w załączeniu) 
 
 
Ad. pkt 6 – Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – są to dwie uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu na termomodernizację szkół: Gimnazjum 
Nr 1 i SP-7. 
 
Roman Matuszak – są to uchwały ściśle związane z budżetem. Trwa przetarg na wyłonienie banku, który udzieli te 
kredyty. Kwoty wynikają z audytu energetycznego. 
 
Elżbieta Mucha – przez pomyłkę skserowane zostało jedno uzasadnienie do dwóch uchwał. 
Różnica, jeśli chodzi o zapotrzebowanie na ciepło, to w SP-7 spadek wyniesie z 4.338,6 GJ na 2.646,4 na rok, przy 
Gimnazjum Nr 1 spadek z 3194,5 GJ na 2.135,4 GJ na rok. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – poddaję pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu, dot. to Gimnazjum 
Nr 1. Kto jest za podjęciem uchwały? 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 19 
przeciw – 1 
wstrzymujących się – nie było 
 
Większością głosów – Rada podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
 
   (uchwała Nr XIV/133/04 – w załączeniu) 
 
 
Ad. pkt 7 – Uchwała w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 19 
przeciw – 1 
wstrzymujących się – nie było. 
Większością głosów – Rada podjęła uchwałę w sprawie zaciągnięcia kredytu. 
 
   (uchwała Nr XIV/134/04 – w załączeniu) 
 
 
Ad. pkt 8 – Uchwała w sprawie zmiany uchwały ustalającej opłaty za pobyt dziecka w przedszkolach publicznych 
prowadzonych przez Gminę Miejską Szczecinek. 
 
Czesław Podkowiak – zgłaszam poprawkę w § 3. Dotychczas uchwały te podejmowane były z dniem podjęcia. W chwili 
obecnej muszą być publikowane w Dzienniku Urzędowym Województwa Zachodniopomorskiego. § 3 powinien brzmieć 
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następująco „Uchwała wchodzi w życie po 14 dniach, od dnia jej opublikowania w Dzienniku Urzędowym Województwa 
Zachodniopomorskiego”. 
 
Teresa Machnik – wzrost o 6.000 zł miesięcznie, przeznaczony na zakup pomocy, zabawek. Ile z tej kwoty przeznaczone 
będzie na dokształcanie nauczycieli przedszkola, a ile na poprawienie bazy dydaktycznej? 
 
Bogdan Bereszyński – czy miasto musi utrzymywać jedno przedszkole publiczne? 
 
Marian Goliński – obowiązkiem gminy jest zapewnienie opieki przedszkolnej dzieciom, nie muszą to robić przedszkola 
publiczne. To jedno przedszkole publiczne potrzebne jest do odniesienia się do kosztów utrzymania dziecka w przedszkolu. 
Jeżeli nie ma przedszkola publicznego na terenie gminy, to bierze się koszt utrzymania dziecka z innych gmin. 
 
Bogdan Bereszyński – nie wszystkim wiadomo, że była propozycja Dyr. Pawelskiego, aby podnieść opłatę o 10 zł. 
Komisja ustaliła, że może to być podwyżka o 5 zł i p. Burmistrz Miasta przychylił się do tego. 
Dyrektor Pawelski uzasadniając projekt uchwały, mówił o tym, że i tak ta proponowana przez niego stawka jest niższa niż 
w przedszkolach niepublicznych, bo tam wynosi 120 zł. Może rzeczywiście lepiej byłoby, żeby i to przedszkole było 
niepubliczne, byłaby wtedy pomiędzy nimi zdrowa konkurencja. 
 
Teresa Machnik – wynika z tego, że brakuje też na koszty osobowe. Czy rodzice mają pokryć to, czego miasto nie 
zapewnia? 
 
Leszek Pawelski – zacznę od sprostowania, te 6.000 zł to nie w skali miesiąca, a roku. 
Gmina sprawuje opiekę nad wszystkimi przedszkolami, bo baza lokalowa podlega miastu. W ubiegłym roku na remont 
przedszkoli wydaliśmy 50.000 zł, w tym część środków przeznaczono na przedszkola niepubliczne. Te 6.000 zł 
przeznaczone będzie tylko na pomoce dydaktyczne. Proces dydaktyczny w tym przedszkolu jest właściwy, obłożenie 
100%. Jeżeli chodzi o modernizację czy remont tego budynku, jest to utrudnione, bo budynek znajduje się pod opieką 
Konserwatora Zabytków.  
Płace nauczycieli są zapewnione i nie jest to prawdą, że rodzice będą musieli je pokrywać. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - poddał pod głosowanie projekt uchwały o zmianie uchwały ustalającej opłaty za pobyt dziecka 
w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Miejską Szczecinek. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie zmiany uchwały ustalającej opłaty za pobyt dziecka 
w przedszkolach publicznych prowadzonych przez Gminę Miejską Szczecinek. 
 
   (uchwała Nr XIV/135/04 – w załączeniu) 
 
 
Ad. pkt 9 – Uchwała zmieniająca uchwałę w sprawie nadania Statutu Muzeum Regionalnego w Szczecinku. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – projekt uchwały wprowadza do Statutu Muzeum zmiany kosmetyczne, uzgodnione 
z Ministrem Kultury. 
 
Andrzej Bratkowski – Komisja Prawa rekomenduje Radzie Miasta przedłożoną uchwałę. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę zmieniającą uchwałę w sprawie nadania Statutu Muzeum 
Regionalnego w Szczecinku. 
 
   (uchwała Nr XIV/136/04 – w załączeniu) 
 
Ad. pkt 10 – Uchwała w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Straży Miejskiej w Szczecinku 
 
Andrzej Bratkowski - Komisja Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego RM odbyła spotkanie z Komendantem Straży 
Miejskiej i zapoznała się z projektem uchwały. Zmiany w Regulaminie nie są rewolucyjne, wychodzą naprzeciw nowym 
przepisom prawnym a także wprowadzone są nowe rozwiązania organizacyjne. Komisja wnosi, aby tą uchwałę Rada 
Miasta podjęła. 
 
Roman Toboła – po co pkt 7 w § 6, mamy przecież pkt 1 w § 6, który mówi „kontrolowanie i podejmowanie stosownych 
działań dla zapewnienia czystości i estetycznego wyglądu budynków, budowli, nieruchomości oraz obiektów i urządzeń”, 
§ 8 pkt 6 nie określa ilości etatów, ilu pracowników administracyjnych, ilu strażników, kierowników zmian. 
Pkt 8 § 8 wyodrębnia sekcję do spraw nieletnich. Czy będą zatrudnieni ludzie do tej sekcji? 
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Grzegorz Grondys – wyjaśniam pkt 6 § 8 – obecnie w skład Straży Miejskiej wchodzą: komendant, zastępca komendanta, 
główny księgowy, kierownicy zmian, są to dwie osoby, bo Straż Miejska funkcjonuje na dwie zmiany. Strażnicy; są to dwie 
załogi radiowozu po dwie osoby, 8 rewirowych i jedna osoba zajmująca się problematyką ds. nieletnich. 
 
Tadeusz Bobryk - § 6 pkt 3 – jakie działania będą podejmowane przez Straż Miejską, czy będą nakładane mandaty? 
 
Grzegorz Grondys – formy różne, od pouczenia aż do postępowania sądowego. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Straży 
Miejskiej w Szczecinku. 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 17 
przeciw – nie było 
wstrzymało się od głosu – 3 
Większością głosów – Rada podjęła uchwałę w sprawie Regulaminu Organizacyjnego Straży Miejskiej w Szczecinku. 
 
   (uchwała Nr XIV/137/04 – w załączeniu) 
 
 
Ad. pkt 11 – Uchwała w sprawie powołania Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – Wojewoda wystąpił do Rady o przeprowadzenie wyborów uzupełniających ławników, 17 osób, 
do Sądu Rejonowego – Sądu Pracy. 
W skład Zespołu Opiniującego kandydatów proponuje się powołać te same osoby, które pracowały w Zespole poprzednio. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - kto jest za powołaniem Zespołu Opiniującego kandydatów na ławników w składzie 
zaproponowanym w projekcie uchwały RM? 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie powołania Zespołu Opiniującego kandydatów na 
ławników. 
 
   (uchwała Nr XIV/138/04 – w załączeniu) 
 
 
Ad. pkt 12 – Uchwała w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Parkowa” 
w Szczecinku. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - ta uchwała została przez Radę Miasta podjęta, ale Wojewoda uchylił ją ze względu na 
uchybienia. W planie występowały symbole, które nie były wyszczególnione w uchwale. Zostały one naniesione i po raz 
kolejny przedstawiamy Radzie projekt tej uchwały, celem podjęcia. 
 
Tadeusz Bobryk – Komisja Rozwoju Gospodarczego i Samorządności RM zaopiniowała jednogłośnie projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego „Parkowa”. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia miejscowego planu zagospodarowania 
przestrzennego „Parkowa” w Szczecinku. 
 
   (uchwała Nr XIV/139/04 – w załączeniu) 
 
 
Ad. pkt 13 – Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości stanowiących własność Gminy Miejskiej Szczecinek. 
 
Sylwester Grzywacz – Komisja Budżetowo-Ekonomiczna RM zaopiniowała projekt uchwały w sprawie zbycia 
nieruchomości jednogłośnie pozytywnie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie zbycia nieruchomości. 
 
   (uchwała Nr XIV/140/04 – w załączeniu) 
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Ad. pkt 14 – Uchwała w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu najmowanego lokalu użytkowego. 
 
Sylwester Grzywacz – Komisja Budżetowo-Ekonomiczna RM zaopiniowała projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM - poddał projekt uchwały jw. pod głosowanie. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie przyznania pierwszeństwa w nabyciu najmowanego 
lokalu użytkowego. 
 
   (uchwała Nr XIV/141/04 – w załączeniu) 
 
 
Ad. pkt 15 – Uchwała w sprawie dokonania zamiany nieruchomości niezabudowanej stanowiącej własność Gminy Miejskiej 
Szczecinek na nieruchomość niezabudowaną stanowiącą własność osób fizycznych, położonych w obrębie 15 miasta 
Szczecinek. 
 
Sylwester Grzywacz – Komisja Budżetowo-Ekonomiczna RM jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała projekt powyższej 
uchwały. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie dokonania zamiany nieruchomości niezabudowanej 
stanowiącej własność Gminy Miejskiej Szczecinek na nieruchomość niezabudowaną stanowiącą własność osób fizycznych, 
położonych w obrębie 15 miasta Szczecinek. 
 
   (uchwała Nr XIV/142/04 – w załączeniu) 
 
 
Ad. pkt 16 – Uchwała w sprawie wniesienia do Zakładu Gospodarki Mieszkaniowej Towarzystwa Budownictwa 
Społecznego Spółki z o.o w Szczecinku wkładu rzeczowego (aportu) w formie nieruchomości zabudowanych stanowiących 
własność Gminy Miejskiej Szczecinek lub współwłasność Gminy Miejskiej Szczecinek oraz osób fizycznych i prawnych. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – projekt tej uchwały, to dalszy etap przekazywania ZGM-TBS Sp. z o. o. aportu w formie 
nieruchomości. 
 
Sylwester Grzywacz – Komisja Budżetowo-Ekonomiczna RM zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 
 
W głosowaniu jawnym oddano głosów: 
za – 18 
przeciw – 1 
wstrzymujących się  - nie było 
Większością głosów – Rada podjęła uchwałę w sprawie wniesienia do ZGM TBS Spółki z o.o w Szczecinku wkładu 
rzeczowego (aportu) w formie nieruchomości zabudowanych stanowiących własność Gminy Miejskiej Szczecinek lub 
współwłasność Gminy Miejskiej Szczecinek oraz osób fizycznych i prawnych. 
 
   (uchwała Nr XIV/143/04 – w załączeniu) 
 
 
Ad. pkt 17 - Uchwała w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta Szczecinka. 
 
Andrzej Bratkowski –Komisja Prawa, Legislacji i Porządku Publicznego RM opiniowała projekt uchwały o nadanie tego 
tytułu. Uznajemy to za słuszne i będziemy zaszczyceni jak ksiądz Zbigniew Regliński będzie chciał je przyjąć. 
 
W głosowaniu jawnym jednogłośnie – Rada podjęła uchwałę w sprawie nadania Honorowego Obywatelstwa Miasta 
Szczecinka. 
 
   (uchwała Nr XIV/144/04 – w załączeniu) 
 
 
Ad. pkt 18 – Sprawozdanie Burmistrza Miasta Szczecinek. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – ponieważ uczestniczyłem w posiedzeniu Zespołu a media dość szeroko pisały o zdobyciu 
przez Szczecinek wyróżnień na polu sportowym, dobrze byłoby, aby wszyscy Radni zostali o tym poinformowani. 
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Tomasz Czuk- nasze miasto w kategorii miejscowości do 50 tys. mieszkańców uplasowało się w pierwszej dziesiątce miast 
w rankingu ogólnopolskim. W województwie Zachodniopomorskim na miejscu III-im. 
Pan Burmistrz Miasta odebrał puchar w Warszawie podczas uroczystej Gali Sportu Młodzieżowego. Klub Sportów Walki 
zajął trzecie miejsce w Polsce i otrzymał nagrodę w wysokości 15.000 zł na zakup sprzętu. 
 
 
Ad. pkt 19 - Informacja Przewodniczącego Rady Miasta. 
 
Jerzy Musiał – Przew. RM – informacja dotyczy okresu od 8 grudnia 2003r. do 13 lutego 2004r. 
W okresie tym uczestniczyłem w następujących spotkaniach i imprezach: 
− 12.12.03r. w SP-6 w Konferencji Europejskiego Roku Niepełnosprawnych; Temat Konferencji „Teoretyczne i praktyczne 

aspekty nauczania integracyjnego”, 
− 17.12.03r. odbyło się spotkanie opłatkowe pracowników szczecineckiej oświaty. Była to inauguracja szeregu spotkań, 

bo brałem jeszcze udział: 
• 19.12.03r. w miejskim spotkaniu opłatkowym, 
• 21.12.03r. w powiatowym spotkaniu, 
• 22.12.03r. w Gminnej Sesji opłatkowej, 

− 16.12.03r. odbyło się przekazanie do użytku budynku TBS, 
− 18.12.03r. w Gimnazjum Nr 1 Dzień Młodego Europejczyka, 
− 30.12.03r. wieczór kolęd i spotkanie noworoczne w ratuszu, 
− 14.01 br. gratulowałem p. Dyrektorowi Muzeum pomysłu zorganizowania wystawy „Z dziejów szczecineckiej poczty”. 

Była to ciekawa wystawa, promująca Szczecinek. 
− 17-18.01 br. otrzymałem zaproszenie na VI Forum Samorządowe nt. funduszy strukturalnych Unii Europejskiej, również 

Minister Piechota przedstawił w detalach tzw. plan Hausnera. 
W okresie pomiędzy sesjami do Rady Miasta wpłynęły m.in. pisma, najważniejsze z nich to: 
− rozstrzygnięcie nadzorcze dotyczące stwierdzenia nieważności pkt. 2 § 1 załącznika do uchwały z dnia 8 grudnia 2003r. 

w sprawie cen za usługi przewozowe środkami komunikacji miejskiej, 
− informacja Burmistrza Miasta o wydanych w 2003r. decyzjach ustalających jednorazowe opłaty z tytułu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego i ich zbyciem, 
− Zachodniopomorski Związek Towarzystw Krzewienia Kultury Fizycznej Zarząd Wojewódzki w Szczecinie zwrócił się 

z prośbą o wsparcie lokalnych działaczy w celu przeprowadzenia tak dużej imprezy, 
− Młodzieżowy Ludowy Zespół Sportowy „Junior” z Różanek zaprasza do udziału w II Lubuskim Otwartym Halowym 

Turnieju Piłki Nożnej dla Radnych Samorządów Miast, Gmin i Powiatów. Oba pisma skieruję do Komisji Edukacji, 
Kultury, Sportu i Turystyki RM, 

− Ponadto do Rady Miasta wpływają (termin do dnia 16 lutego br.) zgłoszenia kandydatów na ławników Sądu Rejonowego 
– Sądu Pracy w Szczecinku, 

− oraz bardzo wiele podań do Komisji Problemów Społecznych o przydział mieszkania do remontu. Na pięć mieszkań do 
remontu zapisało się ponad 125 rodzin. 

Sprawa, która bulwersuje media dotyczy Radnego Hardie - Douglasa. 15 stycznia br. skierowałem do Radnego pismo 
następującej treści, które odczytam. 
 W odpowiedzi na to pismo p. Radny złożył wyjaśnienia, pismo z dnia 30.01 br.- odczytał. 
Pan Radny Jerzy Hardie - Douglas w swoim wyjaśnieniu dopatruje się nadinterpretacji obowiązującego prawa i szykan 
SLD - owskich. Stwierdzenia te budzą zdumienie i trudno je zrozumieć. 
W piśmie do Pana Radnego zacytowałem, stosowne do zaistniałej sytuacji, przepisy Ordynacji wyborczej i Kodeksu 
cywilnego, bez jakiejkolwiek ich interpretacji. Jeśli mowa o nadinterpretacji prawa, to właśnie pismo Pana Radnego za takie 
może być uznane. Właściwie zresztą nie jest to nadinterpretacja, a tylko zwykła próba naginania norm zawartych 
w ustawach do prywaty. 
„Dura lex, sed lex” mawiali Rzymianie. Twarda ustawa, ale przecież ustawa, dodam wymyślona i przyjęta w sejmie nie 
większością SLD-owską, bo w 1998 roku. 
Próbę upolitycznienia całej tej sprawy przyjmuję jako zręczny manewr odwracający uwagę od istoty rzeczy. Mogę z całą 
odpowiedzialnością stwierdzić, że nigdy nie słyszałem, by władze powiatowe SLD zajmowały się Panem Radnym Jerzy 
Hardie-Douglasem. 
 Lekarz i patron lekarzy, Św. Łukasz, w swej ewangelii przytacza przysłowie „Medice cura te ipsum”, jakby stworzone 
dla naszej sytuacji. „Medice cura te ipsum” – lekarzu, ulecz samego siebie. Można to też rozumieć: człowieku, pouczanie 
innych zacznij od siebie! 
 W świetle prawa, a prawo winno pozostać prawem, zachodzić mogą wątpliwości czy chodzi tu o wygaśnięcie mandatu 
radnego, czy raczej o stwierdzenie, że radny nie posiadał w ogóle prawa wybieralności, tzw. biernego prawa wyborczego, 
na co wskazywałyby wyjaśnienia Pana Radnego. Całe zamieszanie spowodowane zostało podaniem przez Pana Radnego 
miejsca zameldowania jako miejsce zamieszkania, a więc kłamstwem wprowadzającym w błąd komisarza wyborczego. 
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Tak czy inaczej, istnieje uchwała NSA podpisana przez siedmiu sędziów, stwierdzająca w podobnej sprawie, że upływ 
czasu, jaki nastąpił od zaistniałej okoliczności nie ma żadnego znaczenia, ani wpływu na konieczność naprawienia sytuacji. 
Aby rozstrzygnąć wszelkie wątpliwości i ostatecznie zakończyć tę sprawę, zwróciłem się do Państwowej Komisji Wyborczej, 
ustawowego organu wyborczego oraz do Wojewody Zachodniopomorskiego jako organu nadzoru, z prośbą o zajęcie 
stanowiska. Po uzyskaniu stanowisk do sprawy powrócimy. 
 
 
Ad. pkt 20 – Wnioski i zapytania Radnych. 
 
Wiesław Drewnowski – pozwolę sobie w tym punkcie przedstawić Państwu, sporządzoną przeze mnie, listę rankingową 
nt. wzrostu lub ubytku ludności w miastach o podobnej do Szczecinka wielkości. (w załączeniu do protokołu). 
 Na sesjach kilkakrotnie podkreślano, że Szczecinek staje się miastem ubogim, mało atrakcyjnym i dlatego ubywa 
w nim mieszkańców. 
Jest to tendencja ogólnopolska. Zaskoczony jestem, że w atrakcyjnych miastach liczba mieszkańców też spada. Na 41 
miast tylko w 2,3 miastach liczba mieszkańców wzrosła. 
 
 
Wobec wyczerpania porządku obrad, z uwagi na to, że nikt więcej głosu nie zabierał, Przewodniczący Rady Miasta 
p. Jerzy Musiał zakończył sesję o godzinie 1350. 
 
 
 

Protokołowała            Przewodniczący Rady Miasta 

L. Wojtków             mgr inż. Jerzy Musiał 


